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Recognition of filiationsin the Algerian Family Code
" compar ative study"

Summary

Recognition of paternity is one of parentage means of evidence provided for in
Article 40 of the Algerian Family Code, but some terms used in Article 44 have led to
ambiguity and confusion between the concept of filiations and the concept of
fatherhood, especially by adding maternal recognition, allowing the single mother to
recognize her child and to transmit his name. The evidence confirms this confusion is
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the French text provisions of Article 44, which does not comply with the provisions
of the Arabic text. So, what is meant by the three concepts that the text provided in
the preceding article? and what does the Algerian judge when he is in front of this
contradiction sense? To answer these and other questions, | decided to conduct a
comparative study between the provisions of Islamic jurisprudence, the Algerian
Family Code and some Arab legidation.

Keywords
Algerian Family Code; filiations, paternity, maternal recognition, Islamic
jurisprudence.

Résumé

La reconnaissance de paternité est I’un des moyens de preuves de filiation
prévue a |’ article 40 du code de la famille algérien, mais quelques termes utilisés a
I"article 44 ont conduit & une ambiguité et une confusion entre le concept de la
filiation et le concept de la paternité, surtout en goutant la reconnaissance de
maternité, ce qui permet a la mere célibataire de reconnaitre son enfant et de lui
transmettre son patronyme. La preuve qui confirme cette confusion en est les
dispositions du texte en francais de l'article 44 qui n'est pas conforme aux
dispositions du texte en arabe. Alors, qu'entend-on par les trois concepts que le texte
a prévu dans l'article précédent ? que fait le juge algérien quand il se trouve en face
de cette contradiction de sens ? Pour répondre a ces questions et d’ autres, j’ai préféré
mener une étude comparée entre les dispositions de la jurisprudence islamique, le
code de lafamille algérien et certaines |égidlations arabes.

Mots-clés
Le code de la famille algérien; jurisprudence; filiation; paternité;
reconnaissance de maternité.
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